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فوتبال ایران با مشکلات زیادی مواجه است. عدم مدیریت مناسب در باشگاه ها، 
عدم نظارت روی گردش چند صد میلیارد تومانی  که فساد و البته معضلات مالی 
به همراه دارد را می توان در زمره مهترین مشکلات فوتبال دانست. مشکلاتی 
که دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در صحبت هایش بدان اشاره می کند.

حق پخش
اردیبهشــت ماه سال جاری  اســلامیان نایب رییس فدراســیون فوتبال با بیان 
اینکه صدا و سیما حاضر نیست حق پخش تلویزیونی را پرداخت کند، گفت: در 
لیگ های معتبر دنیا 60 درصد درآمدها از حق پخش تلویزیونی اســت، اما این 
مبلغ در کشور به پنج درصد هم نمی رسد و صدا و سیما همین درصد را هم حاضر 
نیست پرداخت کند. وی ادامه داد: اگر مسائل فوتبال حل شود پتانسل خوبی در 
کشــور وجود دارد، مثلا برای بازی پرسپولیس با یک تیم عربی حدود 100 هزار 
نفر به اســتادیوم آمدند و این امر نشان دهنده علاقه مردم به فوتبال است، اما با 
این حال مشکلات بســیاری وجود دارد. نایب رییس فدراسیون فوتبال تصریح 
کرد: سپاهان حدود 10 سال است که برای بازی باید به ورزشگاه فولاد شهر برود، 
چگونه می توان انتظار حرفه ای بودن از فوتبال کشور را داشت، در صورتی که این 
مسایل نیازمند توجه و بها دادن به آنها است. اسلامیان با بیان اینکه صدا و سیما 
حاضر نیســت حق پخش تلویزیونی را پرداخت کنــد، اضافه کرد: در لیگ های 
معتبر دنیا 60 درصد درآمدها از حق پخش تلویزیونی است، اما این مبلغ در کشور 
به پنج درصد هم نمی رسد و صدا و سیما همین درصد را هم حاضر نیست پرداخت 
کند.چند ماه قبل بود که  سرافراز رئیس سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
ایران اعلام کرد: »ســازمان صداوســیما تا زمانی که دولت طبق قانون بودجه 
مشــخصی برای پرداخت حق پخش فوتبال به سازمان ارائه نکند، حق پخشی 
پرداخت نخواهد کرد.« این مساله باعث شد تا گره حق پخش تلویزیونی کورتر شود 
اگرچه طرح جدیدی از سوی رسانه ملی مطرح شد اما اینکه این طرح با زیر ساخت 
های موجود، چگونه برای باشگاه ها سوداوری دارد جای بحث است. بعد از این 
مساله چند تن از مدیران فوتبال با رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام دیداری 

داشته و در این خصوص به بحث نشستند تا اینکه روز گذشته محسن رضایی دبیر 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام در این خصوص صحبت کرد. سردار محسن 
رضایی در صحبت هایش از عدم تغییر مصوبه قبلی مجمع صحبت به میان آورد و 
البته اینکه ورود به این بحث یکبار دیگر مورد بررسی قرار می گیرد. . محسن رضایی 
در گفت وگو با تسنیم، در خصوص اینکه سرانجام وضعیت حق پخش تلویزیونی 
چه خواهد شد و موضع مجمع تشخیص مصلحت نظام در این باره چیست، گفت: 
اخیراً وزیر ورزش نامه ای نوشت و از ما خواست که بحث حق پخش تلویزیونی را 
در مجمع تشــخیص مصلحت نظام مورد بحث و بررسی قرار دهیم. وی اضافه 
کرد: هنوز جلسه ای برای بررسی وضعیت حق پخش تلویزیونی برگزار نکرده ایم 
اما احتمالًا تا پایان سال جاری جلسه ای در این خصوص می گذاریم تا ببینیم آیا 
می توانیــم به اختلافاتی که وجود دارد ورود کنیــم یا این موضوع باید به مجلس 
شــورای اسلامی ارجاع داده و در آنجا بررسی شود و ما پس از کار مجلس در این 
خصوص به آن ورود و دخالت کنیم. قصد داریم ابتدا از نمایندگان صداوسیما و 
وزارت ورزش دعوت کنیم و صحبت های آنها را بشنویم. دبیر مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در پاسخ به این پرسش که موضع شخصی شما در خصوص مسئله 
حق پخش چیست و آیا همچنان معتقدید غیرقانونی است، تاکید کرد: موضع ما 

همان مصوبه ای است که اعلام کرده ایم و تغییر نکرده است.

فساد در فوتبال
فروتن از جمله افرادی اســت که از فســاد در فوتبال بارها صحبت کرده است. 
پیشکسوت فوتبال ایران در خصوص اینکه آیا فوتبال ایران فاسد است، گفت: 
»من اولین نفری بودم که اعلام کردم فوتبال ایران ســالم نیست و فاسد است، 
اگر می خواهیم این فســاد و سیســتم دلالی فعلی از بین برود باید به فکر تولید 
باشیم.« پرونده فســاد در فوتبال دو سال است که  در دست بررسی است و هنوز 
منتشر نشده است.  از طرف دیگر  وجود فساد در فوتبال با مخالفت برخی مدیران 
فوتبال   و واکنش های آنان نیز مواجه شده است تا جایی که علی کفاشیان رئیس 
فدراسیون فوتبال  گفت:» به نظرم فساد در فوتبال ایران وجود ندارد. هیچ کسی 

نتوانســته مدرک بیاورد که فساد در فوتبال ایران وجود دارد. تخلف دیده شده اما 
فساد ثابت نشده است. تاکنون 60 - 70 گزارش فساد به فدراسیون ارسال شده 
اما مدرکی که این گزارش ها را ثابت کند وجود ندارد.« محسن رضایی دبیر مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام اما مانند همیشــه واقعیت ها را بیان می کند واقعیت 
هایی که مدیرانی از جنس کفاشیان از آن فراری هستند یا قصد دارند آن را پنهان 
کننــد.  وی در لابلای صحبت هــای خود از حضور سیاســیونی گفت که برای 
فوتبال و ورزش  سودی نداشته اند و مانع پیشــرفت ورزشکاران کشورمان شده 
اند. محسن رضایی در  ادامه صحبت هایش با تسنیم و در پاسخ به این پرسش که 
با توجه به آماده بودن گزارش فساد در فوتبال چرا مقاومت هایی صورت می گیرد 
و این گزارش در مجلس مطرح نمی شود و آیا انتشار این گزارش به عمر مجلس 
نهم می رسد، خاطرنشــان کرد:» در ورزش ما دو آســیب جدی وجود دارد. اول 
دخالت سیاســیون و جناح هاست که باید کنار گذاشته شــود و دوم فساد است. 
فساد متاسفانه در ورزش کشــور و به ویژه فوتبال بوجود آمده است. افراد زیادی 
هستند که در فوتبال پول های حاشــیه ای زیادی می گیرند در حالی که به خود 
فوتبالیست پول زیادی نمی رسد« وی ادامه داد:» دخالت سیاسیون و جناح ها 
در ورزش و فساد اجازه نمی دهد ورزش ایران جهش داشته باشد. تا زمانی که این 
دو آسیب برطرف نشود ورزش ما جهش پیدا نمی کند بنابراین دولت و مجلس باید 
عزم جدی برای مبارزه با این دو موضوع داشــته باشــند« دبیر مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در پاســخ به این پرسش که آیا نســخه ای از گزارش تهیه شده از 
فســاد در فوتبال در اختیار مجمع تشخیص مصلحت نظام قرار گرفته، گفت:» 

اطلاعی از این موضوع ندارم.«

تیم های محبوب سردار
محسن رضایی رضایی البته در پایان صحبت هایش به سوالی سخت پاسخ داد. 
ســوالی که معمولا پاسخی بدان داده نمی شــود. وی  در مورد اینکه طرفدار چه 
تیم هایی هستید گفت: »من طرفدار تیم ملی، تراکتورسازی و تیم های خوزستانی 

که در فوتبال ایران فعالیت می کنند، هستم.«

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 
رقابت نهایی مسابقات تنیس 
تور جهانی ای تی پی در لندن 
بین نوواک جوکوویچ و راجر 
فدرر برگزار شد که این بازی در 
 نهایت به سود جوکوویچ 
خاتمه یافت.

تیتر دو

احضار رییس فدراسیون 
جودو به وزارت ورزش

نصراللــه ســجادی دربــاره برکناری هایــی کــه در 
فدراسیون های اسکی و جودو انجام گرفته است، بیان 
کرد: در فدراسیون اسکی سولقانی سرپرست دبیرکلی 
فدراسیون بود بنابراین جایگزین او هم سرپرست است 
و انتصاب دبیر صورت نگرفته است بنابراین مشکلی 
وجود ندارد. در مورد جودو میراســماعیلی از ســمت 
نایب رییسی برکنار شده اســت، توصیه ما به روسای 
فدراسیون ها این است که اگر می خواهند تغییری در 
هیات رییســه ایجاد کنند بــا وزارت ورزش هماهنگ 
کننــد و دلایــل آن را بگویند که در مــورد جودو چنین 
اتفاقی نیفتاده است البته رستگار اعلام کرده در هیات 
رییسه موضوع را مطرح کرده است. او ادامه داد: زمانی 
که روسای فدراســیون ها انتخاب می شوند اعضای 
مجمع برای انتخاب اعضای هیات رییسه، دبیرکل، 
خزانه دار و کارشناس خبره به رییس فدراسیون اختیار 
تام می دهند و او هم نفــرات را به وزارت ورزش معرفی 
می کند و پس از طی فرآیند بررســی اداری و زمانی که 
از همه جهت تایید شــد ابلاغ افراد از طرف وزیر صادر 
می شود. ما حتی گفته ایم زمانی که می خواهند کسی 
را برکنار کنند با وزارت ورزش هماهنگ کنند که ناصر 
طالبی برای برکناری سرپرســت دبیرکلی فدراسیون 
اســکی با من هماهنگ کــرد و دلیلش ایــن بود که 
سولقانی بازنشسته است و نمی تواند در فدراسیون باشد 
و یک سرپرست دیگر جایگزین کرد. سجادی در پاسخ 
به این پرسش که تکلیف فدراسیون جودو چه خواهد 
شد؟ گفت: ما رستگار را خواسته ایم که به وزارت ورزش 
بیاید و توضیحات را ارائه کند. پس از بررسی نتیجه آن 
را ان شاءالله اعلام می کنیم. معاون ورزش قهرمانی 
درباره بررسی وضعیت اشتباهات داوران در لیگ برتر، 
تصریح کرد: موضوع در ســه جلسه بررسی شد و قرار 
بود جمع بندی کار را فدراسیون فوتبال به صورت بیانیه 
ارائه کند که تاخیر کردند و امیــدوارم امروز آن را ارائه 
بدهند اما مهمترین تصمیماتی که گرفته شد این بود 
که تقریبا جمع اذعان داشتند در داوری ها اشکالات 
وجــود دارد و باید کلاس های توجیهــی جدی تر کار 
شود و مدرسانی با سطح مســائل فنی خوب بیاورند، 
آمادگی جســمانی، روانی، ذهنی و دانش داوران بالا 
رود و همچنین در نیم فصل ارزیابی مجددی از داوران 

لیگ برتر به عمل آید.

دنیزلی در گالاتاسرای
مصطفی دنیزلی سرمربی سابق پاس و پرسپولیس در 
لیگ ایران که تیم هایش به انجام بازی های هجومی 
مشــهور بودند به عنوان سرمربی جدید گالاتاسرای 
انتخاب شد. دنیزلی که در ترکیه چندین تیم را هدایت 
کرده در چند سال گذشته بیشتر به عنوان کارشناس 
در تلویزیون ترکیه فعالیت کرده است. چندروز پیش 
دورسون ازبک، رئیس باشگاه گالاتاسرای در حرکتی 
عجیب، حامزا حامزا اوغلو را برکنار کرد و به سرعت 
مذاکرات برای انتخاب ســرمربی جدید آغاز شــد. 
اولین گزینه باشــگاه دنیزلی بود و در همان مراحل 
اولیه مذاکرات، دو طرف به توافق رسیدند. امروز هم 
این قرارداد رســما امضا شــد و ازبک برای سرمربی 
جدیــد تیمش آرزوی موفقیت کــرد. دنیزلی دو دوره 
سرمربی گالا بوده و این بار او سومین دوره خود را در 
پرافتخارترین باشگاه ترکیه آغاز می کند. او تنها مربی 
ترکیه است که توانسته با سه تیم بزرگ استانبول یعنی 
گالاتاســرای، فنرباغچه و بشیکتاش، به قهرمانی 
لیگ این کشور برسد. گالاتاسرای در لیگ قهرمانان 
اروپا نیز حضور دارد و در کنار تیم هایی چون بنفیکا، 
آتلتیکومادرید و آســتانه در یکی از کم هیجان ترین 

گروه های این فصل فوتبال اروپا قرار دارد.

حمایت دنی آلوس از رونالدو
دنی آلوس درباره کریســتیانو رونالدو گفت: رونالدو 
بازیکن سطح بالا و بزرگی است، شاید مشکلاتش به 
خاطر شهرتش بیش از حد اوست. زمانی که شما پیروز 
می شوید همیشه از شما صحبت خواهند کرد و زمانی 
که شکســت می خورید، تمام تقصیرها را به گردنتان 
می اندازند. مدافع بارسلونا در ادامه افزود: باید به این 
شرایط عادت کرد، اما ما به تیم خودمان توجه داریم 
و نگران وضعیت رونالدو نیســتیم. بــرای من فرقی 
نمی کند او در چه شــرایطی قرار داشته باشد. بازیکن 
برزیلی شرایط تیمی بارســلونا را پس از پیروزی پرگل 
برابر رئال مادرید خوب عنوان کرد و افزود: همیشــه 
رقابت سخت است. اگر به کسب پیروزی ادامه دهید 
و این روند را حفظ کنید، خوب است. کسب سه امتیاز 
اهمیت زیادی دارد. رئال نیز همچون ما برای کسب 
پیروزی به میدان آمده بــود، اما ما از همه لحاظ تیم 
برتر بودیم. لیونل مسی پس از دو ماه دوری از میادین 
برابــر رئال مادرید بازی کرد. آلوس در این باره گفت: 
بازی اهمیت خاص خودش را داشت، اما همه چیز در 
آن بازی خلاصه نمی شود. امیدواریم که مسی بهتر 
شود و آمادگی کاملش را به دست بیاورد. ما تیم بزرگی 
داریم که به یک بازیکن وابســته نیست. هر بازیکنی 

باید در هر پستی بهترین باشد. لئو نماد تیم ماست.

انچلوتی در راه رئال؟
کارلو آنچلوتی درباره آینده مربیگری اش گفت: امکان 
دارد در فصل آینده به رئال مادرید بازگردم، یا به چلسی 
و یا به پاری سن ژرمن بروم. در همه این تیم ها دوست 
دارم مربیگری کنم. ســرمربی پیشــین رئال مادرید 
دربــاره رابطه رونالدو با رافائل بنیتس اظهار کرد: من 
هفته گذشــته با رونالدو صحبت کردم و هیچ چیزی 
درباره رابطه بدش با بنتیس نشــنیدم. او درباره نحوه 
چینش بازیکنان رئال مادرید توســط بنیتس گفت: 
زمانی که من سرمربی تیم بودم نیز می گفتند بازیکنان 
را فلورنتینــو پرس در ترکیب اصلــی قرار می دهد. هر 
مربی بازیکنی که مدنظرش است را در ترکیب اصلی 
قرار می دهد. آنچلوتی وضعیت رئال مادرید را پس از 
ال کلاسیکو شنبه شب که منجر به شکست سنگین 
چهار بر صفر شــد بحرانی نمی دانــد. او در این رابطه 
اظهار کرد: مادرید تحت فشار است و برای من مشکل 

است که از بیرون درباره وضعیت رئال قضاوت کنم.

آقای مرخصی!
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران روز گذشــته با موافقت شــفاهی و ضمنی رییس 
فدراســیون فوتبال تهران را ترک کرده اســت. پس از جلســه 7 ساعته برگزار شده 

میــان ســرمربی تیم ملــی فوتبــال ایران با ریاســت 
فدراســیون فوتبــال و اســلامیان نایــب رییس 

اول فدراســیون و افشــین پیروانــی مدیــر 
ورزشــی تیــم ملــی، موافقــت ضمنی و 
شفاهی کفاشــیان با مرخصی کارلوس 
کی روش اعلام شد تا این مرد پرتغالی در 
نخستین فرصت و پس از انجام کارهای 
نهایی اش ایران را ترک کند. کی روش که 
مرخصی های طولانــی اش در ماه های 
گذشته حاشــیه هایی را به همراه داشته 

این بار هم توانســت مسئولان فدراسیون 
را متقاعد کند و به مرخصی کمی تا قسمتی 

طولانی برود.

گرهحقپخشدرمجمعبازمیشود؟
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام از بررسی موضوع حق پخش تلویزیونی در مجمع تشخیص ملحت نظام گفت

محمدرضا داورزنی در نشســت خبری خــود اظهار کرد:  
ماندن در جمع برترین های دنیا نیاز به آسیب شناسی مستمر 
دارد، باید این جایگاه را حفظ کنیم. سال های گذشته بحث 
ما این بود که در لیگ جهانی باشیم و بتوانیم سهمیه را حفظ 
کنیم و یا اینکه در اسیا قهرمان شویم اما حالا والیبال پایش 
را فراتر گذاشته است. داورزنی در این نشست درباره شانس 
المپیکی شدن ایران تاکید کرد: ما تلاش کردیم و عمر خود 
را گذاشتیم تا والیبال المپیکی شود. اگر هشت سال پیش 
10 درصد شــانس داشــتیم و در 2012 با هدایت ولاسکو 
بیش از 50 درصد برای موفقیت شــانس داشــتیم در این 
دوره اصلا به شانس و احتمالات فکر نمی کنیم و می گوییم 
حتما باید المپیکی شــویم. من تیم را برای کسب تجربه به 
مسابقات نمی فرستم بلکه تنها برای کسب سهمیه می رویم 
و حتما باید در این دوره سهمیه کسب کنیم مگر اینکه زمان 

برگزاری المپیک به تعویق بیفتد!
رییــس فدراســیون والیبــال همچنیــن دربــاره مجمع 
انتخابایت کنفدراســیون آســیا، گفت:  در این مجمع که 
اهمیت ویژه ای داشت شرکت کردیم. از هر کنفدراسیون 
شــش نفر به عنوان بــورد فدراســیون جهانــی انتخاب 
می شــوند، طبیعتا همین افراد برای مجمع جهانی سال 
آینده نیز برنامه ریزی می کنند. فدراسیون والیبال از چندین 

سال قبل در کنفدراسیون والیبال آسیا عضویت داشت اما 
چون والیبال ایران ز این ســطح بالاتر رفته و جهانی شده 
است ما نیز برنامه ریختیم تا یک کرسی بین المللی داشته 
باشیم. برای پست ریاست بن ناصر مطرح ترین کاندیدا بود 
اما با مشورتی که با آری گراسا داشتم به این نتیجه رسیدیم 
که این ظرفیت وجود دارد تا ایران به عنوان یکی از اعضای 
بورد هیات رییسه معرفی شود. جالب است نماینده استرالیا 
9 رای آورد و ما با 18 رای موفق شدیم. این نشان می دهد 

که کشورهای آسیایی نگاه خوب و مثبتی به ایران دارند. 

دلیل انتخاب سی چرلو و لوزانو
 مــا از فروردین ماه نشســتی با کــواچ داشــتیم و در مورد 
عملکرد کادرفنی ابراز نگرانی کردیم و مطرح کرد که من 
با همین کادر به مقامی چهارمی لیگ جهانی و ششــمی 
جهان رسیدم. ما گفتیم دست شما باز است که از ظرفیت 
بیشتری استفاده کنید زیرا معتقدیم تمام مربیانی که روی 
نیمکت می نشینند می توانند به مربی کمک کنند، اساسا 
به خاطر همین پنج مربی روی نیمکت والیبال حضور دارد. 
به هر ترتیب کواچ نپذیرفت. از سوی دیگر می گفتیم وقتی 
نیمکت تیم ملی فضای آرامی نداشته باشد چگونه می تواند 
انسجام تیمی را تزریق کند. خیلی ها می پرسیدند چرا سعید 

معروف می خواهد تعویض کند. وقتی خود نیمکت آرامش 
ندارد چطور تیم می تواند خوب کار کند، همه این موارد به 
نیمکت تیم ملی برمی گردد. کاپیتان اداره بازیکنان داخل 
زمین را دارد و وقتی این تعامل بین او و کادر نباشد موضوع 
قابل تامل اســت. حتی یک جایی می گفتند چرا بازیکنان 
بی تفاوت شــده اند. این را تاکید کنم که ما همیشه دست 
کادرفنــی را باز گذاشــته ایم. در انتخــاب بازیکن یا مربی 
فشــاری به کواچ نیاوردیم و به هر ترتیب او خودش در این 
بــاره تصمیم می گرفت اما بعد از ایــن بحث ها و نتایج جام 
جهانی فرصت داشــتیم تا گزینه های مختلف را بررســی 
کنیم. سی چلو فردی بود که می توانست در فاصله 45 روز 
مســابقات انتخابی المپیک مفید باشد.  خیلی می گفتند 
سی چلو می تواند به عنوان سرمربی بیاید اما ما معتقد بودیم 
تیم ملی نیاز به یک برند قوی تــر دارد که تجربه حضور در 
مسابقات المپیک و جهانی را داشته باشد. برای ما راحت 
بود با آناســتازی کار کنیم اگر فرصت بیشتری داشتیم اما 
او نهایتا 10 الی 15 روز قبل از مســابقات تازه می توانست 
به ایران بیاید. از سوی دیگر بازیکنان نیز عملکرد سی چلو 
را قبول داشــتند و به این نتیجه رسیدیم که زوج سی چلو و 
لوزانو می توانند مکمل خوبی باشــند، بــا توجه به آنچه ما 

انتظار داریم می توانند برای تیم ملی مفید کار کنند.

نیمکت تیم ملی در زمان کواچ آرامش نداشت

ورزش


